
PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Plats och tid Lokal Knutpunkten, Ale
Seniorcentrum, Älvängen
Klockan 13.00-14.30

Ledamöter Tyrone Hansson
Åke Niklasson
Ritva Jansson
Hans Hellman
Anitha Kristiansson
Helen Johansson
Hans Åström

Socialnämnden
Kommunstyrelsen
PRO Surte-Bohus
PRO Ale norra
RPG
SPF Seniorerna Skepplanda-Hålanda
SPF Seniorerna Ale

Tjänstgörande
ersättrare

Lars Kopp ersätter Dennis
Ljunggren
Hasse Andersson ersätter
Harry L.Fischer

Ersättare Lars Kopp
Monica Samuelsson
Ronny Olaisson
Catharina Eliasson
Hasse Andersson
Daniel Höglund
Christina Karlsson

Socialnämnden
Kommunstyrelsen
PRO Surte-Bohus
PRO Ale norra
PRO Ale Nödinge
RPG
SPF Seniorerna Ale

Övriga Jennifer Pettersson Sekreterare

Utses att justera

Justeringens plats
och tid

Järnkontoret, Nödinge, [21
juni klockan 10.00]

Paragrafer §§ 24 - 30

Underskrifter

Sekreterare

Jennifer Pettersson
Ordförande

Tyrone Hansson
Justerande

Anitha Kristiansson
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 24 Dnr KS.2022.116

Föregående protokoll
Kommunala pensionärsrådet har inga synpunkter på föregående protokoll.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen och lägger protokollet till
handlingarna.
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 25 Dnr KS.2022.116

Kommunens krisberedskap
Säkerhetschef, William Försth, informerar om krisberedskapsarbete och
civilberedskap. Han informerar bland annat om vad som gäller för
skyddsrummen, sårbarheten i digitaliseringen och sårbarheten i el-och
vattenförsörjning.

Ale kommun köper till största del sitt vatten från Göteborg stad. Om det skulle
bli avbrott i vattenförsörjningen finns det inga garantier för att Göteborg skulle
kunna förse Ale med vatten. I händelse av avbrott i vattenförsörjningen
fokuserar kommunen på att förse viktiga samhällsfunktioner med vatten.
Vatten klassas som livsmedel vilket gör att det finns en del regler och juridik
kring hur det ska hanteras. Man räknar att går åt cirka 4 liter vatten per dygn
per person. Om hela samhället blir utan el leder det till flertalet konsekvenser,
bland annat påverkan på vatten, kommunikation och möjlighet att tanka med
drivmedel. I Ale finns förslaget att köpa in två dieselaggregat. Ett aggregat drar
cirka 9 kubik diesel per dygn. Generellt sett så konsumerar vi mycket el och är
beroende av att det fungerar.

Krisberedskap kräver att det finns handlingsplaner för hur man ska hantera och
minska påverkan på viktiga samhällsfunktioner. De handlingsplaner som
skapas idag kommer behöva uppdateras kontinuerligt då det hela tiden kommer
ny teknik och nya lösningar att använda. Civilpersoner räknas klara sig själva
under de första 72 timmarna. Vid händelse av krig räknar man att Sverige ska
klara sig i cirka 6 månader. Man satsar mycket på nationell nivå i Sverige på att
bygga upp ett bättre civilförsvar och beredskap. Varje år blir kommunerna
tilldelade medel för att jobba med frågorna. William tipsar om en serie på
Youtube om civilberedskap, "om kriget kommer".

Kommunala pensionärsrådet undrar om man inte skulle kunna nyttja solceller
mer och använda den energin som blir från dessa?- Solceller ger ganska dåligt
tryck i elen så det skulle inte gå att använda till mycket sen är det svårigheter
att lagra den el som blir så det lämpar sig bäst till direktkonsumtion.

Kommunala pensionärsrådet undrar om man kan använda bränsleceller?- Det
är inget som finns i kommunen utan är vanligare uppåt i landet.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 26 Dnr KS.2022.116

Uppföljning- Studiebesök på Särskilt boende
Kommunala pensionärsrådet meddelar vilka som ska ingå i gruppen för
studiebesök på särskilt boende. De från kommunala pensionärsrådet som ska
delta är: Hans Hellman, Ritva Jansson, Hans Åström och Anitha Kristiansson.
Tyrone återkommer med information.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 27 Dnr KS.2022.116

Uppföljning- Budget brukarråden
Kommunala pensionärsrådet informerar om att man har gjort en skrivelse till
socialnämnden där man äskar för mer pengar till brukarrådens budget.
Skrivelsen har överlämnats till sektor socialtjänst.

Det har tidigare varit sagt att enhetscheferna fått i uppdrag att börja
sammankalla till brukarråden igen, med ambitionen att det ska vara igång
innan sommaren. I nuläget ser det lite olika ut om det har kommit igång eller
inte.

Sektorchef, Ebba Gierow, informerar om att smittskydd förra veckan gav
informationen att man släpper på sourcontrol, vilket öppnar upp för mer besök
på boendena.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 28 Dnr KS.2022.116

Information äldreplan
Sektorchef, Ebba Gierow, informerar om arbetet med äldreplanen. Äldreplanen
har hamnat lite i skymundan med anledning av pandemin.. Det är nu beslutat
om en nystart för äldreplans arbetet. En del av nystarten är att anordna en
mässa. Olika arbetsgrupper har kommit olika långt i arbetet med äldreplanen.
Viktigt att även söka efter nya representanter till de olika arbetsgrupperna för
att få in lite nya idéer. Verksamhetscheferna tillsammans med enhetscheferna
driver arbetet. Bemanningsläget inom sektorn inför sommaren är ansträngt, så
under sommar månaderna kommer det vara mest fokus kommer på att hålla
igång det dagliga arbetet med bibehållen kvalitet, allt övrigt kommer att få stå
tillbaka lite.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 29 Dnr KS.2022.116

Information från nämnderna
Socialnämnden- informerar om att bemanningsläget inför sommaren är
ansträngt, viktigt att fylla luckorna.

Kommunstyrelsen- informerar om en motion om språktest inom omsorgen. .
Socialnämndens förslag är att avslå motionen eftersom det redan finns en hel
del språktester och barriärer att klara av. Till exempel hantera språket såpass
bra att man kommer in på undersköterskeprogrammet eller för timvikarier att
klara av vissa interna utbildningar de går vissa interna utbildningar så som
delegeringsutbildning. Kräver en viss förståelse för språket. Kommunala
pensionärsrådet lyfter att det ibland kan vara svårt för de äldre att förstå vad
personalen säger på grund av generationsskillnader eller liknande. Skulle ett
språktest kunna påverka detta? Sektorns socialtjänst svarar att språktest är inte
lösningen på alla språkproblem.

Sektorer ska bli till förvaltningar.

Miljömål från samhällsbyggnad. Viktigt att hela kommunen jobbar med det.

Ny skola i Alafors, Kommunstyrelsen föreslår att besluta på förvaltningens
förslag.

Samhällsbyggnad- inga medverkande på dagens sammanträde.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen
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PROTOKOLL
Kommunala pensionärsrådet
Sammanträdesdatum: 2022-06-13

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

PR § 30 Dnr KS.2022.116

Övriga frågor
-Hur många lägenheter har Ale Kommun i trygghetsboendet i Bohus centrum?
Klassas det som ett trygghetsboende eller serviceboende?- Det är ett
trygghetsboende och kommunens kontaktcenter är de som har hand om kön.

-Verksamhetschefen Ann-Sofie Borg kommer gå i pension vid årsskiftet. Det
har lett till tankarna att gör om lite i sektorn socialtjänsts organisation. Tjänsten
kommer inte se likadan ut. Mer information kommer när det är färdig
förhandlat.

-Kommunala pensionärsrådet undrar om det skulle finnas möjlighet att nyttja
en ledig lokal i Bohus? När man har frågat enhetschef och verksamhetschef har
man fått olika svar- De lokaler som Ale Kommun hyr har ska användas av
kommunen, annars ska Ale säga upp dem för att minska kostnaderna.
Kommunen måste först fatta beslut om fria lokaler innan man kan ge ett svar
på frågan om lokalen kan nyttjas av pensionärsföreningarna.

-Klockareängens kök, vad ska göras med den ytan? Hur kan lokalerna
användas?- Lokalerna är inte i bra skick och det kommer kosta för att gör i
ordning själva lokalen. Sektorchef tar med sig frågan.

Beslut

Kommunala pensionärsrådet noterar informationen
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